
Referat 9. januar 2025 
 

Boligstrategi Horsens Kommune 

- tilflytter ambassadør 

Vagn kontakter Mette Munk Lauridsen, og tager rollen 

- status pa  omra der 

Savvænget - P. Olesen, Ørskovbækparken - Hans Jørn Vinter, Hovedga rd 2,0 - Susanne & Lars 

Poulsen, Dueholm - ingen aktuelle udmeldinger om planer, men lidt ærgerligt, at der ikke er 

nye udstykninger i Hovedga rd - ma ske kunne kommunen selv være aktiv. 

Samby deltagelse (næste møde 17.2. I Søvind) 

Mikkel og Vagn deltager 

- hvilke ønsker har vi, der ma ske er fælles for omegnsbyer ? 

Horsens bybusser ogsa  omkring Hovedga rd, som i Gedved 

 

Togstop 

- det videre arbejde 

“Gryden skal holdes i kog” og Aarhus politikere, landspolitikere, transportminister (Thomas 

Danielsen) - Landdistriktsminister (Morten Dahlin) bør ved enhver lejlighed motiveres til at 

tage emnet op. 

- politisk holdning 

I Horsens kommune via Oplandsudvalget, men vi ma  nok motivere til, at emnet kommer 

tilbage til Borgmesteren. - Det er lige sa  vigtigt, at et togstop danner basis for byens udvikling, 

som at man afventer nye byggerier og eventuelle udstykninger. 

- forventet tidsplan 

Bare der kom en politisk beslutning, sa  kunne stationen være klar til a r 2027, hvor eltogene 

bliver sat i drift. Lige nu er der for meget uro med togbusser og ombygning af broer mv. 

- kommunens, politiske tilsagn 

Vi har valga r, og samtlige politikere bør spørges om holdning til emnet, og helst indikere 

opbakning til projektet, hvilket de gjorde ved sidste valg. 

 



Trafik og infrastruktur 

- cykelstier 

Primært bør det tidligere forslag om cykelsti fra Serridslevvej til toppen af bakken bag om 

Nørrestrand bringes i videre planlægning. Langsigtet ønskes flere cykelstier, som beskrevet i 

Mobilitetsplan 2035. 

- udkørsler 

Begge udkørsler er med i mobilitetsplan 2035, og igangsættes sa . snart der afsættes midler 

hertil. 

- krydset Vestergade 

Burde forbedres, og ligger ligeledes i mobilitetsplan 2035. 

 

Stationspladsen 

- færdiggørelse - møde med Lene Holmgaard 15.1. 

Lokalra det modtager og videreformidler konstruktive ønsker og ændringer fra brugerne og 

som helhed glæder vi os blot til at der kommer lys i bænkene og det nyplantede bliver grønt, 

og ikke drukner i vand forinden. 

- parkering og trafik - hvor ma  der parkeres, ændring af skiltning, lys, beplantning mv. 

gennemga s pa  mødet den 15. Januar, og efterfølgende kan der ma ske indkaldes til et 

bruger/beboermøde for at forklare mulighederne for bedste bruge af pladsen. 

Julelys 

- ansøgning til flere ud ad Vestergade? 

Vi kan ansøge om midler til dette (koster ca. kr. 10.000, - / pr lysmast - ca. 10 stk. (hver 

anden). 

- kunst pa  Stationspladsen - ansøgning 

Kaj Jessen og Niels Povlsgaard  har bolden, men ogsa  hertil kan der søges om midler. 

- puljer skal søges inden 1.2 og ma ske 1.8. 

 

Skærme i hallen og Brugsen 

- hvilke budskaber 

Fungerer fint - Gitte opdaterer, og meld tilbage med ønsker til ændringer og budskaber. 



Hjemmesiden 

- billeder og opdatering - 

Flemming Iskov har a jour ført hjemmesiden, og det vil være fint, at de manglende billeder af 

nye i bestyrelsen kommer pa , og derfor sendes til: flemming@iskov.dk 

 

Facebook opslag - hjælp hinanden i Hovedgård 

Gitte foretager dette, og eventuelle ønsker sendes til Gitte 

 

Generalforsamling 

Onsdag den 26. marts pa  Biblioteket klokken 19 - alle har givet tilsagn om genvalg - flere 

forslag modtages gerne, Flemming fortsætter gerne med at opdatere hjemmesiden - ma ske 

ogsa  efter at han er flyttet - men udtræder. 

 

Økonomi 

- tilovers blevet beløb fra ga - og løberuter 

Der er ca. kr. 80.000, - tilovers, og heraf forventes der brugt kr. 10.000, til fornyelse af skiltning 

og yderligere kr. 10.000, - til refleksba nd pa  stolperne. Derudover undersøges mulighed for 

dæmpet belysning omkring søen, som er en del af ga -og løberuterne - lige nu er der meget 

mørkt. 

Jacob finder pris, og sender fornyet ansøgning inden 1. februar. 

- status for a ret 2024 

Der er ca. kr. 90.000, - kr. i formue 

- afmeld MobilePay? 

MobilePay afmeldes hos MobilePay og nets, idet dette bliver brugt for lidt, og derfor alt for 

bekosteligt. 

Der blev drøftet en del yderligere emner, og disse følger her, og I ma  gerne melde tilbage med 

yderligere ønsker! 

 

Brandslukker til Shelter - ordnes af Stig og Martin Vind 

Dymostrimmel til hjertestarteren pa  Vestergade 41, med mit navn og telefonnummer – i stedet 

for Ejvind. (Ronnie) 

mailto:flemming@iskov.dk


Lys omkring søen - Jacob finder pris og ansøger 

Skæve fliser og brosten overalt i byen - tag billede, beskriv og send til: vagn@boligteknik.dk, sa  

finder jeg den relevante afdeling, medmindre I selv har haft en dialog og sender kopi heraf til 

Vagn. 

“Giv et praj”, na r I ser noget, der bør rettes snarest (stakke med asbestplader er meldt) 

selvom vi ved, at kommunens afhentning ikke kan følge med. - alle 

Grillhytten er tilsyneladende ved at blive revet ned - da det er privat ejendom kan vi ikke gøre 

sa  meget, men det er Brugsen der ejer den, og der er tale om vaskehal, som et nyt vartegn for 

indkørslen til byen. (Lidt ærgerligt, idet Grill Hytten er et arkitektonisk ikon, som byen er 

kendt for). 

 

Mange hilsner 

Hovedgård Lokalråd 

Tovholder / midlertidig forperson 

Vagn Christensen 

Tlf. 21615505 - stenhoj@stofanet.dk 
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